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   DRAHOVSKÁ 
ROČENKA 2024 

 
Obyvatelé, rekreanti a přátelé Drahova, 

jelikož je rok 2025 v plném proudu, nebudeme se zbytečně zdržovat a pojďme 
rovnou zavzpomínat, co všechno se v naší obci stalo v roce minulém, v roce 
2024.  Je toho opravdu hodně, vlastně mě to při psaní každý rok překvapí. 
Tak malá obec a tolik zážitků… 

 

Tak vzpomínáme po sedmé …, ale nejdříve pár slov od pana starosty. 

 

 

Vážení spoluobčané, 
 
zdá se, že čas ubíhá stále rychleji. Uplynuly již dva měsíce z roku 2025. Ohlédneme-li 
se zpět za rokem 2024, vidíme, že se v minulém roce situace ve světě nijak nezklidnila 
a obavy z dalšího vývoje stále přetrvávají. V předešlých dvou Ročenkách jsem vyjádřil 
víru, že válka na Ukrajině bude brzy ukončena. Od jejího začátku uběhly již tři roky a 
tento konflikt stále trvá a výrazně ovlivňuje mezinárodní dění.  
 
Ekonomiky států jsou natolik propojeny, že problémy jednoho negativně ovlivní i 
ostatní. 
U nás stále vysoké ceny energií a neustále rostoucí ceny potravin oslabují ekonomickou 
situaci domácností a snižují jejich životní úroveň. I přes všechny problémy, které dnešní 
doba přináší, prognózy vývoje české ekonomiky předpokládají její mírné oživení a 
zrychlení růstu. 
Buďme tedy i my mírně optimističtí, i když je zřejmé že to nepůjde rychle a hladce. 
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Jako každý rok, i v roce 2024 úspěšně pokračovala spolupráce Obecního úřadu a Svazu 
dobrovolných hasičů. Brigády i společenské akce pro děti i dospělé jsou každoročně  
zárukou pěkného vzhledu obce a možnosti kulturního vyžití. 
Zde musím zmínit již více než dvouleté úspěšné provozování Drahovské hospody, kde 
se konají jak velké společenské akce, tak i obyčejná denní setkání u piva. 
 
Počátek roku 2025 naznačuje, že geopolitické napětí bude mít významný dopad na 
mezinárodní stabilitu, která ovlivňuje i ostatní sféry života. Věřme, že se toto napětí 
postupně sníží a podmínky pro život lidí se opět zlepší. 
 
Přeji Vám všem pevné zdraví, štěstí a klid.  
 
 

   František Havlíček 
                                                                                             starosta obce 
 
 

 

 

KULTURNÍ A JINÉ AKCE V OBCI 

 

Těžko říct, zda se dá nazvat bruslení na našem návesáčku a na rybníku Velký Vřesenský 
kulturní akcí, nicméně do kategorie „jiná akce“ to určitě patří. Polovina ledna byla opravdu 
chladná, proto bylo možné tuto kratochvíli provozovat. A jelikož jsme spolu rádi, bylo nás na 
ledové ploše vždy plno. Takže rok 2024 jsme začali díky mrazům jinak, než tomu bylo 
doposud.  

Nicméně 20. ledna jsme už pokračovali v zajetých kolejích, konal se hasičský ples. Sál byl 
plný (100 platících), tombola opravdu bohatá, kapele CRASH z Českých Budějovic to hrálo 
skvěle, všichni se báječně bavili a hospoda fungovala na výbornou. Co víc si přát…všem moc 
díky, že jste přišli nebo přijeli naše SDH Drahov podpořit. 

 

3. února byly vepřové hody, týden poté 10. února byl masopust.  Od 10 h. až do zhruba 14 
hod. obcházelo zhruba 30 masek celou obec. To vše za doprovodu muzikantů a maringotky 
s panem Novákem a paní Dolejšovou. Od 15 hodin začal v sále dětský masopustní bál. Účast 
byla částečně poznamenána obdobím chřipky. Ale i tak se na sále sešlo zhruba 30 dětí.  

 

9. března následovala v pohostinství malá oslava Mezinárodního dne žen. Ve spolupráci s 
obecním úřadem připravili hasiči drahovským ženám malé posezen s pohoštěním a kytičkou. 
Akce se zúčastnilo cca 30 děvčat a žen z naší obce. 
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Jarní zvyky začala drahovská děvčata, a to když 17. března chodila po vsi s Novým létem. 
Dva týdny nato navazují velikonoční svátky.  30. března pořádali hasiči velikonoční zábavu 
s kapelou DEEP – LIVE.  

Kluci začínají na Zelený čtvrtek s řehtáním. Končí na Bílou sobotu, kdy si chodí pro 
zaslouženou výslužku. Řehtání je zvyk sahající možná až do 16. století. Zvuk nahrazuje 
zvonění zvonů, které odletěly do Říma pro požehnání od Svatého otce... Velikonoční zvyky 
končí na Velikonoční pondělí.  

 

 30. dubna hasiči postavili na návsi 32 m vysokou májku. Z důvodu větrného a suchého 
počasí se nemohly pálit Čarodějnice. Děti si mohly opéct buřty alespoň na malém ohni na 
návsi.  

 

           V sobotu 11. května 2024 zahráli v CL. Kravín v Drahově Pražský ukulele band, 
Krausberry a Vichrberry. Byl to naprosto skvělý zážitek!!!  Tato hudební akce byla oslavou 
narozenin Martina Krause ze zmíněné známé kapely.  

  

1. června na Den dětí jsme se vydali plným autobusem do Outdoor resort Březová. Všichni 
jsme si zde mohli užít za povedeného počasí dokonalý svět dobrodružství, zážitků a 
unikátních atrakcí, které jsou zasazeny do nádherné přírody Vysočiny. Sem se určitě někdy 
zase vrátíme. 

 

V sobotu 8. června 2024 se uskutečnil již 15. ročník Drahovské traktoriády. 
Počasí bylo jako na objednávku, po propršených dnech bylo jasno a slunečno (chvílemi až moc). 
Již před osmou hodinou ráno najížděly první traktory. Prezencí nakonec prošlo 70 strojů, 
tentokrát převážně tovární výroby. Kolem jedenácté hodiny se traktory začaly řadit na 
spanilou jízdu obcí. Po příjezdu byli vyhlášeni vítězové v kategoriích nejhezčí traktor, 
nejhezčí samoděl a věrný účastník Drahovské traktoriády. Pozvání na akci přijali i veselští 
dobrovolní hasiči, kteří se zúčastnili spanilé jízdy, ale také udělali radost všem přítomným 
dětem (možná i rodičům) výrobou pěny na obecním hřišti. 
 

Drahovská pouť naplnila víkend 5.-7. července. Co dodat, vloni nečekaně nepřijely kolotoče, 
letos k tomu přibylo nedělní špatné počasí …, ale i tak jsme to zvládli a pouť si užili se všemi 
tradicemi. Jen zase trochu jinak a improvizovaně. 

Jelikož na neděli byla předpověď počasí opravdu nepříznivá, program pro děti se přesunul 
na sobotní odpoledne. A nutno dodat, že to byl dobrý krok. Od 15 hodin si mohly děti užívat 
před hospodou nafukovací zlukovskou krávu, která jim byla k dispozici až do večera. V 16 
hodin přijelo SDH Veselí nad Lužnicí. Dětem vytvořili na hřišti pěnu a v horkém počasí si ji 
všichni opravdu dosyta užili. Večer v plném sále zahrála řečická kapela MIRIAN. Hráli 
bezvadně a všem se to moc líbilo. Důkazem toho bylo, že se opravdu tančilo, zpívalo a domů 
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se šlo hodně pozdě …Celou neděli nás už od rána doprovázelo deštivé počasí. Dopoledne přišlo 
od Zlukova procesí, následovala Mše svatá a požehnání. Od 10 hodin si kluci zahráli na hřišti 
fotbálek. A celé nedělní odpoledne i večer v hospodě hráli harmonikáři a děti měly v sále k 
dispozici nafouknutý skákací hrad. V půl čtvrté se na návsi vydražila májka, která loni 
zamířila k Nedvědům. Pouť se prostě povedla... ani ten déšť nás nakonec nezastavil...  

 

V polovině prázdnin, konkrétně 21. července jsme se sešli za hospodou na takové příjemné 
posezení spojené s opékáním buřtů a hrou šipkovanou pro nejmenší děti.  

Přes 60 účastníků 30. srpna zakončilo prázdniny na Váverně. Děti si zahrály volejbal, dospělí 
si popovídali u ohně. K tomu bylo možno ochutnat pečená žebra z divočáka nebo si opéct 
buřt. Dobré náladě jistě pomohlo ideální počasí.   

 

Oslavou 2. roku fungování naší Drahovské hospody jsme jí zaplnili do posledního místa. Díky 
Petrovi Zelenému se Štěpánkou a s Danem Maternou se zpívalo a slavilo do pozdních nočních 
hodin. 

 

Lampionový průvod byl 16. listopadu a pokud se ptáte, jestli nás pořád baví, tak ano.  A 
chodí nás čím dál tím víc. Bylo bezvadné počasí, v sále teplíčko, čaj, pohoštění od maminek, 
zdobení perníčků, pink-ponk ... bylo to moc príma. 

 

První adventní neděle 1. prosince naplnila náves dobře naladěnými lidmi, vonělo to tam 
svařákem a čajem, stoly nabízely spoustu dobrot a k vánoční atmosféře nechyběly ani koledy. Že 
nebyl sníh? No nevadí, i tak nám bylo spolu fajn... Následující týden chodily Drahovem nejdříve 
Barborky s čertíky a poté Mikuláš s anděly a čerty. Přestože když dětí v naší obci ubývá, 
snažíme se i tyto tradice udržet. 

6. prosince pořádalo SDH Drahov v místní hospodě výroční schůzi svých členů.  

Vánoční posezení bylo 7. prosince. Děti ze Základní umělecké školy z Veselí nad Lužnicí v čele 
s panem učitelem Miroslavem Blahovcem si pro nás připravily opravdu moc hezké 
vystoupení, následovaly další krásné písně zazpívané soběslavským sborem pod vedením 
manželů Molíkových... Nakonec jsme při promítání zavzpomínali na všechno, co se v Drahově 
událo v loňském roce, a že toho bylo opravdu hodně ... Jako každý rok nechyběly dobré 
chlebíčky, cukroví, pití...Vánoční atmosféra byla tak hustá, že by se dala krájet. 

 

Hned den poté, 8. prosince, jsme se vydali na výlet do vánočního LINCE.  Ten byl 
pochopitelně oproti loňské Vídni menší, ale díky tomu i klidnější. Adventní procházku začala 
většina z 55 účastníků zájezdu na trzích ve Volksgarten, procházkou přes osvětlenou 
Landstraße jsme došli k největšímu kostelu v Rakousku, a to k Novému dómu, ke katedrále 
Neposkvrněného početí Panny Marie. Zde nás příjemně překvapil koncert velkého sboru. 
Nikdo z nás totiž netušil, že tento kostel zrovna v letošním roce slaví 100 let od svého 
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postavení. A je opravdu obrovský. Údajně se do něj vejde až 20 tis. lidí. Dále jsme navštívili 
trhy právě před chrámem, poté na Pfarrplatz. Někteří se možná stihli kouknout k 
místnímu zámku. Návštěvu Lince jsme pak už téměř všichni zakončili na hlavním náměstí, 
které bylo krásně osvětlené. Asi každý ochutnal místní punč, resp. několik punčů. Nabídka 
druhů byla opravdu velká, chutnal každý a těžko se odolávalo. Procházkou přes most 
Nibelungenbrücke, který se tyčí nad řekou Dunaj, jsme došli k autobusu a hurá domů. Za 
pohodovou jízdu tam i zpět opět děkujeme panu Menhartovi.  

 

Betlémské světlo do kostela Nanebevzetí Panny Marie přinesli 21. prosince veselští skauti 
(zejména z rodiny Kopačků a Nestávalových), a to poprvé v jeho historii. Toto světlo je 
symbol míru a přátelství. Je to plamínek, který právě skautští kurýři rozváží přímo 
z Betléma, přes Vídeň napříč celou Evropou. Do drahovského kostela si pro něj přišlo opravdu 
hodně místních, a dokonce i přespolní. Troufám si říct, že jsme tím v Drahově začali novou 
předvánoční tradici.  

Na Štědrý den jsme se sešli ve 13 hodin u hospody, odkud už ani nevíme kolikátý rok 
vyrážíme hromadně s vánoční nadílkou pro lesní zvěř.  

Na Silvestra se někteří z nás sešli v hospodě. Zatím nikdy jsme se nezmínili o tom, že už X 
let spolu trávíme nejenom poslední den roku, ale i ten první. 1. ledna 2025 jsme tedy asi 5 
auty vyrazili do Třeboně na novoroční ohňostroj.  

 

A OSTATNÍ …… 

 

 

 

Děkujeme, že třídíte odpad 
 
 
2024 2023 

Směsný komunální odpad 34,1113 t 37,984 t 
Kompozitní obaly (Tetrapack) 0,1273 t 0,1153 t 
Papír a lepenka 3,4854 t 2,9438 t 
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V tabulce pro zajímavost vidíte srovnání roku 2023 a 2024. A co nám to vlastně říká? 
V loňském roce se z neznámého důvodu vytřídilo mnohem více biologicky rozložitelného 
odpadu. Což samo o sobě není vůbec na škodu. Prostě jste dovezli tento odpad tam, kam 
patří. A to na kompostárnu. Suma za ostatní odpad se naopak mírně snížila (45 t rok 
2024 a 48 t rok 2023). Zásadní rozdíl je v tom, že= se více třídí. Zkrátka více jsme třídili 
a odpadu, co jsme vhodili do popelnic na směsný odpad, je méně. A to je dobře!!! 

Dále se vytřídilo 2,79 t objemného odpadu, 0,14 t barev, 3,32 t biologicky nerozložitelného 
odpadu, 2 t kovů a železa a 0,091 t oleje a jedlých tuků. 

A i když se v systému svozu směsného komunálního odpadu pro tento rok nemění nic, 
opakování je matka moudrosti, takže …. stále jej vyváží společnost AVE CZ odpadové 
hospodářství s.r.o. každý pátek, a to i v případě, že je tento den státním svátkem. 
Upozorňujeme, že do popelnic nepatří horký popel, stavební suť nebo např. posekaná tráva. 
Budete-li mít tento odpad v popelnici, je to důvod k jejímu nevyvezení. V loňském roce jsme 
zavedli novinku, a tou je, že již nebudou vyváženy odpady položené vedle popelnic, např. 
v obyčejných pytlích nebo krabicích. Pokud se Vám náhodou stane, že se „nevejdete“, je možné 
zakoupit pytle na odpad k tomu určené, s logem AVE CZ, na obecním úřadě. Cena za 1 ks 
(objem je stejný jako běžná popelnice, tj. 120 l), je 50,- Kč vč. DPH/ks. Stále platí, jedna 
popelnice o objemu 120 l s vývozem 1 x týdně, by měla stačit, při správném třídění odpadu, 
pro 4člennou rodinu. Pokud se do tohoto nevejdete, chtělo by to lépe třídit.  

Dle novely odpadového zákona patří mezi povinné složky tříděného odpadu od 1. ledna 2025 
nově také textil. Nechtěný textil z domácností budete moci házet do speciálního kontejneru. 
Ten se u nás objeví během jara. Kontejner bude opatřen samolepkou, která bude popisovat, 
co do něj patří a co naopak ne. 

V sobotu 20. dubna jste měli opět možnost donést do bývalého školního dvora vyřazené 
elektrospotřebiče (např. PC monitory, lednice, pračky, vysavače, rychlovarné konvice apod. - 
pouze kompletní), také nebezpečný odpad (plechovky od barev, laků, olejů, spreje apod.) a 
zářivky (pouze nerozbité).  
 
Ten samý den se konala druhá loňská brigáda členů SDH Drahov na sběr železného a 
objemného odpadu v obci. Ta první byla ale už 2. března. Hasiči při ní očistili sloup od pnoucího 
se mohutného keře a tím zpřehlednili průjezd křižovatky u Hojných.  
Na podzim se uskutečnily ještě další 2 brigády. V říjnu na úklid školního dvora před jeho 
opravou, současně se porazila vrba u hlavní silnice, a v listopadu na podzimní úklid obce.  

Naše zásahová jednotka měla v uplynulém roce 1 požární zásah, a to 10. července v noci po 
bouřce na hrázi rybníka Sax přední. Kvůli silným poryvům větru zde popadalo několik 
vzrostlých stromů, jejichž odklízení zaměstnalo nejen naši jednotku, ale na pomoc přijelo také 
SDH Veselí nad Lužnicí a SDH Hamr – Val. Jiné škody nebyly naštěstí v katastru naší obce 
hlášeny.  

Sklo 3,5126 t 3,4023 t 
Plasty 4,1170 t 3,7272 t 
Biologicky rozložitelný odpad + dřevo 6,7 t + 29 t 23,02 t 
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SDH Drahov se v průběhu roku účastnilo několika soutěží a memoriálů. Vrchol sezony a 
současně její zahájení bylo určitě Okrskové kolo v požárním sportu. Pořádající SDH byly 
Horusice.  Ženy se nakonec umístily na velmi hezkém 2. místě, muži byli šestí. 

Z Řípce, kde se v srpnu koná soutěž „O pohár starosty“, si naši mladí hasiči (Pája, Táďa, 
Pepin, Jarda, Kryštof, Vašek a Petr) přivezli dokonce 1. místo.  

Okresní kolo Hry Plamen mladých hasičů (starší žáci) ve Veselí nad Lužnicí se konalo 26. 
května a účastnili se ho naši nejmladší, konkrétně Táďa, Pája a Monča. Byli poprvé na 
startu na tomto typu soutěže, bojovali s konkurencí velmi silných 17 družstev a museli 
zvládnout 5 disciplín (štafeta 4 x 60 m, požární útok, štafeta požárních dvojic, štafeta 
CTIF a požární útok CTIF). Soutěž trvala celý den v bohužel ne moc přívětivém počasí. 
I tak nakonec vybojovali skvělé 7. místo pro SDH Veselí nad Lužnicí, ve kterém byli členy 
zhruba 5 let až do loňského léta. Poté přešli z důvodu dovršení 15 let do SDH Drahov a 
rozšířili jeho členskou základnu. Nutno dodat, že naši mladí nás reprezentují všude dobře. 
Například Táďa i Pája ještě stihli spolu s dalšími 4 spolužáky z Veselí vyhrát okresní kolo 
branné soutěže POKOS (Příprava občanů k obraně státu) v Soběslavi. Tuto soutěž 
zajišťuje Armáda ČR a týmy zde poměřují síly například v hodu granátem na cíl, střelbě ze 
vzduchovky, jízdě na raftu, poskytnutí první pomoci, v běhu, plazení po zemi, orientaci na 
mapě či silových dovednostech.  

A když už mluvíme o našich mladých, nesmíme zapomenout na to, že se Monča, Táďa, Pája 
a Míša díky 2. ZŠ letecky podívali s ostatními spolužáky na 4 dny do Londýna. 

První dubnový víkend proběhlo na stanici Tábor další z každoročních pravidelných školení 
velitelů jednotek SDH obcí. Školení se zúčastnilo 75 velitelů, včetně našeho Jirky Dolejše. 
Přednesenými tématy byly především požáry fotovoltaických panelů a elektromobilita. Na 
to navázala praktická ukázka tzv. „vozíčků" - vybavení, pomocí kterého dostaneme z 
patrových garáží nejen nepojízdný elektromobil. 

 

V září velkou část České republiky potrápily katastrofální povodně. Naštěstí naší obce se 
to významně nedotklo. Pro nás bylo omezujících zhruba 14 dní, kdy nebyla průjezdná silnice 
směrem na Hamr. V drahovském katastru byly zaplaveny jen louky kolem řeky Nežárky. 
Voda u nás tedy nezpůsobila žádné škody. A snad právě proto, že jsme si vědomi bezpečí, 
která nám naše obec poskytuje, máme tak nějak zakořeněno nabídnout pomoc těm, kteří 
takové štěstí neměli. Proto zastupitelstvo zkontaktovalo nejvíce postižené obce na severu 
Moravy, kde se nakonec přes několik jednání se starosty těchto obcí dostalo k rodině 
Lejsalových, jejíž příběh jste už měli možnost poznat. Obec vypsala veřejnou sbírku na 
pomoc této rodině, která byla schválená Jihočeským krajem. Do kasičky bylo nakonec vybráno 
úžasných 32.600,- Kč. Přispěli jak drahovští obyvatelé, tak i drahovští rekreanti, 
obyvatelé sousední obce Val-Hamr a SDH Drahov. Formou darovací smlouvy přispěla obec 
Drahov další částkou, a to 20.000,- Kč. Tento obnos finanční částku jsme jeli rodině spolu 
s Jirkou Dolejšem a Petrem Zeleným ml. 20. října předat do Domašova osobně. Auto jsme 
měli plné balené pitné vody (darovala Bukovská voda), která v obci v tu dobu ještě netekla.  
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Cesta dlouhá 700 km, ale stála za to.... pocity z místa se těžko popisují. Vyprávění pana 
Lejsala jsme poslouchali a snažili se představit, co zde zažili. Napršelo cca 400 mm ... 
předpověď byla, že to nebude horší než v roce 1997, kdy bylo v domě 5 cm vody .... nakonec 
v domě byl asi 1 m vody, celá hrůza trvala asi 3 hodiny, síla vody neskutečná, když řeka 
hýbala kameny 2 t těžkými, voda stoupla odhadem o 2,5 m.…práce se zde za ten měsíc 
muselo udělat strašně moc. Jak to tu vypadalo těsně po povodni, si nechceme představit ... 
my už jsme jeli po provizorně postavené cestě, původní asfaltovou vzala voda ...Z rodiny 
byly cítit obavy z toho, aby se něco podobného neopakovalo…. V tu chvíli si člověk uvědomí, 
jaké štěstí máme, že žijeme na kopci.  

Nesmím zapomenout také na to, že někteří členové SDH Drahov na počátku povodní jeli 
nezištně pomáhat veselskému atletickému oddílu při vyklízení jejich zázemí na stadionu. 

Vím, že se opakuji, přesto .... MOC DĚKUJEME!!! 

 

Skoro celý říjen a listopad nás potrápila objížďka přes „naši“ hlavní silnici 147/II způsobená 
opravou komunikace v obci Doňov. Oficiální objížďka to byla jen pro osobní automobily. 
Bohužel si zde cestu nakonec zkracovaly v hojném počtu i kamiony. Do té doby jsme netušili, 
jak vzácný klid tu máme. Na základě žádosti obce zde byly několikrát i hlídky Policie ČR. 
Upřímně, na snížení počtu nákladních automobilů, které sem vjížděly i přes zákazovou 
dopravní značku, to nemělo žádný vliv. Po dvou měsících přišla velká úleva. Bohužel 
výsledkem jsou zničené krajnice a mnoho kusů sražené lesní zvěře, zejména srnčí. Musíme 
doufat, že od Správy a údržby silnic dojde brzy k opravě zničených částí a velký počet 
sražené zvěře nebude mít vliv na její populaci.  

V dubnu vznikla nová drahovská alej z převážně ovocných stromů u polní cesty vedoucí od 
Zlukova ke hřbitovu. Výsadbu provedla Správa a údržba silnic jako náhradní výsadbu za 
pokácené stromy u silnice 147/II v našem katastru.  

 

Obec je stále finančním podporovatelem organizace I MY (společnost poskytující 
profesionální péči v sociálních službách v domácnostech malých dětí s hendikepem), 
táborského hospice JORDÁN a nově i třeboňského Hospice sv. Kleofáše. Podpora trvá i u 
Linky bezpečí a Mateřské školky U Rybníčka Zlukov …. 

 
Před sekačkou jsme vloni zachránili na 40 ha předem nahlášených luk 14 srnčat a 2 ježky. 
A to vše zejména díky soukromému zemědělci Pavlu Dvořákovi, který sečení předem včas 
nahlásil. Částečně to provedla také firma JINOS – AGRO. Největší dík patří opět Honzovi 
Čihákovi, který k nám jezdí ve svém volnu prolétávat louky svým dronem s termokamerou.  
Bohužel musím konstatovat, že i když se vše logisticky povedlo nasměřovat zejména na 
víkend, i tak se nás schází stále málo. Proto Vás touto cestou prosím, pokud Vám nevadí 
vstávat ve 4 h. ráno, být mokří, uchození, zmrzlí (ano, i v červnu někdy ráno mrzne) a plní 
různých broučků a semínek z trávy, budeme moc rádi, když za námi přijdete. Nezabere to 
tolik času, jak by se mohlo zdát. My totiž jako ta Nastěnka prosíme Jitřenku, aby vyšla co 
nejdéle. Jelikož jak nám začne svítit sluníčko, teplotní rozdíly nejsou už tak velké a práce 
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dronem v tu chvíli končí.  Takže v 7–8 hod. ráno budete určitě doma, s dobrým pocitem a 
s celým volným dnem před sebou. Odměnou Vám budou zachráněná zvířata. 
 
Už samozřejmostí je zametání obecních komunikací po zimě a také sečení pangejtů 2x do 
roka. Vloni jsme toto sečení protáhli až k hranici katastru s obcí Hamr, na hranice katastru 
s obcí Zlukov je to už samozřejmost. Práce prováděly Veselské služby a SHR Pavel Dvořák. 
 
 
V listopadu přijel naočkovat psy MVDr. Emmer proti vzteklině a dalším nemocem. Dříve 
jezdil MVDr. Reichel, ten ale ukončil činnost a odešel do zaslouženého důchodu.  
 
Nic se nemění na tom, že Vám v případě zájmu zajistíme revize a čištění kotlů a komínů. 
„Naši“ osvědčení revizoři a kominíci jsou velmi spolehliví, a navíc nám současně vychází vstříc 
svými příznivými cenami. 
 
Správkyní obecní knihovny zůstává paní Zdeňka Hejdová. O hřbitov se stará pan Stanislav 
Ondřej. Správce obecních lesů je nadále pan Jan Dvořák st. a webové stránky pro obec 
vytváří pan Jan Nohava st. Obecní pokladní je paní Blanka Ranglová. Obecní kroniku píše 
paní Jitka Berkovská ml. Jednou týdně vyráží se seniory na nákupy obecním autem pan 
Petr Dolejš st. Máte-li zájem využít této služby, ozvěte se nám na níže uvedené kontakty. 

 

A pokud jste tak ještě neučinili, stále máte možnost být našimi „přáteli“ na Facebooku. 
Naleznete nás pod názvem Drahov Drahov. Vkládáme sem veškeré aktuality týkající se 
naší obce, hospody, SDH Drahov a další. 

Krátce zrekapitulujeme naši Drahovskou hospodu. Kdo je jejím ať už pravidelným, či 
občasným hostem, ví, že se snažíme rozšiřovat sortiment. A vlastně dělat vše, co Vám na 
očích vidíme. Za zmínku stojí jistě od loňského léta nově točená Pilsner Urquell, v lahvi perlivý 
alkoholický cider Frisco nebo různé druhy ovocné limonády KOLI.   
Hospodský Kryštof Štika je obecním zaměstnancem téměř 2 roky. I my jsme se za tu dobu 
něco přiučili, proto už nás, dá se říct, nezastaví žádné přání zákazníků. Zvládáme veškeré 
obecní i hasičské akce, na sále to bylo i několik akcí soukromých, včetně větší oslavy 80. 
narozenin. Nic bez toho by nebylo možné také díky našim brigádnicím a brigádníkům, kteří 
jsou nám velkou pomocí.  
Ve výčepu jsme v květnu měli možnost fandit při vítězném tažení našim hokejistům pří 
Mistrovství světa v Praze. 
Na webových stránkách www.drahovskahospoda.cz najdete veškeré aktuality. Tímto Vám 
moc děkujeme, že k nám chodíte. Díky tomu Vám můžeme pivo nabídnout stále za nízké 
ceny, Gambrinus 10° za 33,-Kč, Regent 11° za 31,-Kč a Pilsner Urquell za 49,-Kč za 0,5 l.  
 
Během roku jsme přijali 2 zaběhnuté pejsky v k.ú. Drahov. S pomocí veselského starosty, 
městských strážníků, dobrovolníků a vlastně i velkému štěstí jsme pejsky během pár hodin 
předali svým majitelům. Na základě těchto událostí jsme uzavřeli s městem Veselí nad 
Lužnicí Veřejnoprávní smlouvu o odchytu toulavých psů strážníky městské policie. Díky 
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tomuto dokumentu se odchyt zjednoduší jak časově, tak i administrativně. Na rozdíl od nás 
jsou strážníci pro tento odchyt školení a mají také potřebné vybavení.  
 
 
Kámen na památku první pozemkové reformy po 1. světové válce se dočkal opravy.  Akci 
finančně podpořila obec Drahov a město Kardašova Řečice. Za realizaci prací stojí pan Marek 
Heliman, se kterým spolupracoval čtvrt roku pan Červenka, pan Baštýř, paní Záhonová a 
pan Štícha. A o který kámen se jedná?  
Kdo jede z Veselí nad Lužnicí po staré silnici na Kardašovu Řečici, v levotočivé zatáčce za 
Drahovem na hranicích okresu s Jindřichohradeckem, jistě si již všimnul balvanu, který je z 
jedné strany zvláštně jakoby „vykousnutý". Jedná se o jeden z kamenů na památku první 
pozemkové reformy po první světové válce v roce 1923. U kamenu je nově cedulka s textem: 
„Česká půdo, vyrvaná z rukou tyranů a darovaná lidu svobodou Československou, buď věčně 
naše." Jedná se o text, který byl původně vytesaný na kameni, ale dochovala se pouze část. 
Za druhé světové války byl na příkaz Němců střed textu zničen, zůstalo pouze: „Česká 
půdo, buď věčně naše", lze najít informaci na stránkách obce Drahov. 
Slavnost k usazení kamene se tenkrát konala 26. června 1924. Slavnostní odhalení v 
upomínku parcelizace půdy uspořádal tehdejší spolek Domovina, který sdružoval drobné 
zemědělce v sousedních Nítovicích. 
 
Opravy se dočkala také pamětní deska na památku pana Bohumila Erly u samoty Baldinka. 
 
Na začátku roku jsme rozvezli našim seniorům ve věku 80 let+ novoroční dárkové balíčky. 
Celkem jich bylo 16 ks. 
 
K 31. 12. 2024 žilo v Drahově stále 150 trvale žijících obyvatel. Přistěhovali se 2 lidé, 
nikdo se neodstěhoval, 2 obyvatelé zemřeli, nikdo se nenarodil a v rámci obce se stěhoval 1.  
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POPLATKY v roce 2025 

 

Dobrých zpráv není nikdy dost a jednu pro Vás máme. Výše poplatků se v porovnání s rokem 
2024 nemění.  

Cena vodného v roce 2025 bude 45,93,- Kč za m3 včetně DPH. 

Dle Obecně závazné vyhlášky obce o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství jsou poplatky za odpad následující: 

600,- Kč za trvale žijícího obyvatele 

600,- Kč za rekreační objekt 

600,- Kč za podnikatele bez trvalého pobytu v obci 

200,-Kč za podnikatele s trvalým pobytem v obci 

 

Poplatek za nájem hrobového místa činí 500,- Kč na 10 let. 

Veškeré platby je možné provést bezhotovostně na číslo účtu obce 21423301/0100. Do 
poznámky příjemci uveďte, prosím, svoje příjmení a číslo popisné. To v případě platby za 
odpady. V případě platby za hřbitovní místo uveďte jméno, příjmení a hrobové číslo. Poplatky 
za odpady a psy uhraďte, prosím, do 31. 3. 2025. 

Platba v hotovosti bude možná v předem vyhlášeném termínu. 

Cena za palivové dřevo zůstává stejná, 50,-Kč/m3 pro trvale žijícího obyvatele a 100,-
Kč/m3 pro ostatní, vše samovýroba. Obec není plátcem DPH. 

Poplatek za psa činí 30,-Kč za jednoho psa, 30,-Kč za druhého psa, za třetího a každého 
dalšího psa 100,-Kč. 

Poplatek za pronájem sálu je 100,-Kč za hodinu. V zimním období je k této částce připočtena 
cena za dříví na topení.  

 

INVESTICE a VÝDAJE OBECNÍHO ÚŘADU v roce 2024 

V minulé ročence jsme to ještě nemohli napsat, jelikož jsme to ještě nevěděli, ale nyní Vám 
můžeme sdělit, že obci byla schválená dotace od Státního zemědělského intervenčního fondu 
(Program rozvoje venkova, Místní akční skupina Třeboňsko) na modernizaci obecní knihovny 
ve výši 150 tis. z celkových 180 tis.  
 
Zcela neplánovaně a spontánně jsme začali opravovat školní dvůr, který si to ale už opravdu 
hodně zasloužil. Předcházela tomu brigáda členů SDH Drahov, kteří ho vyklidili. Poté 
nastoupila firma Stanislava Bůžka. Nyní je celá plocha pokrytá zámkovou dlažbou, včetně 
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přístřešku, díky čemuž má například Betlém důstojné místo na uskladnění. Faktura firmě 
Bůžek byla uhrazená ve výši cca 266 tis. Kč. 
 
Do sálu bylo pořízeno 35 ks bytelných stolů od firmy Ressed z Chrudimi za cenu 55 tis. Kč 
vč. DPH i s dopravou. A před hospodou opravili někteří členové našeho SDH poklop do sklepa.  
 
Byla uhrazena 2. splátka za projektovou dokumentaci na akci Splašková kanalizace a ČOV 
Drahov projektové kanceláři Hydroset (František Sedláček) ve výši 567.490, -Kč 
 
V květnu truhlář Radek Šubr z Klenova vyrobil na zakázku do márnice nová futra a dveře 
za cenu cca 28 tis. 
 
V červnu jsme zakoupili novou lavičku, kterou jsme nainstalovali na přání několika obyvatel 
v lokalitě zvané „U křížku". Díky tomu máme v Drahově další místo, které přímo nabádá k 
tomu se posadit a kochat se krásným výhledem směrem k Veselí. 
 
 

 
PLÁNY PRO ROK 2025 
 
Na akci Splašková kanalizace a ČOV Drahov je hotový a zaplacený projekt, je vydáno 
stavební povolení a v současné době probíhá výběrové řízení na zhotovitele stavby. 
Současně čekáme na vhodný dotační titul, který nám umožní výstavbu nové kanalizace 
zainvestovat.  
 
Co se týče lesů, bude se vytvářet nový lesní hospodářský plán na dobu 10 let. Podle tohoto 
plánu se bude postupovat v těžbě a výsadbě.   
 
Během roku se také dočkáme nových herních prvků na pozemku hřiště. Děti se mohou těšit 
na houpačku, skluzavku apod…. 
 
Naši komunální techniku na úpravu obecní zeleně už značně ohlodává zub času. Proto 
v letošním roce zakoupíme nový traktůrek na sečení travnatých ploch a křovinořez. Dále 
pořídíme strunovou sekačku na údržbu zeleně na hřbitově. Vše od společnosti Agrozet 
z Jindřichova Hradce. 
 
Na konci roku 2024 se konečně zastupitelstvo shodlo na finálním vzhledu parčíku před 
bývalou prodejnou potravin (nyní sklad firmy Green). Jednoduchou vizualizaci pro obec 
zpracovala společnost Flera. Revitalizace by měla konečně nastat v první polovině roku 
2025. 

Co se týče investic do Drahovské hospody a přilehlého sálu …. Do sálu nás čeká nákup nových 
kamen a židlí. Do hospody jako takové obec zatím žádné nákupy „ze svého“ v plánu nemá. 
Ale díky dotaci, kterou jsme získali od Plzeňského pivovaru, už nyní nakupujeme nové příbory, 
talíře, mikrovlnnou troubu, osvětlení, ubrusy, půllitry a vodovodní baterie na toalety.  
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Projevujeme úctu našim zemřelým obyvatelům v roce 2024, a to paní Emílii 
Ondřejové a panu Josefu Mottlovi. 

 

 

 

 

Jelikož jsem zatím nezmínila to, že jsme měli možnost v květnu 
vidět po delší době polární záři, využiju toho. Traduje se, že pokud je 
aurora zbarvená do zelena, a tak to u nás bylo, je to odraz od šupin 
ryb a rybáře čekají dobré úlovky. A co jsem tím chtěla vlastně říct? 
Že se snad v tomto roce budeme mít dobře. 

 

Všem Vám přejeme krásný rok 2025 !!! 

Vaše zastupitelstvo obce Drahov 
 

Tel. kontakt starosta obce Ing. František Havlíček 724 313 622 

Tel. kontakt místostarostka obce Irena Dvořáková, DiS. 737 557 997 

www.obec.drahov.cz 

 

     Zpracovala Irena Dvořáková 

Uzávěrka 7.vydání 1. března 2025 
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Myslivecké sdružení Drahov – Vřesná 

 

Jmenuji se Dušan Zabloudil a od konce roku 2024 jsem novým předsedou 
sdružení, jehož členem jsem už 24 let. Rád bych shrnul pár větami naši činnost 
v loňském roce.  

Uskutečnili jsme 2 naháňky, které jsou zaměřené na odstřel černé zvěře a zvěře 
myslivosti škodící (lišky). Divoká prasata působí škody zejména na zemědělských 
pozemcích, proto je nutné jejich stavy regulovat. Lišky působí velké ztráty naopak na 
drobné zvěři. Ta se v našem revíru zhruba 20 let neloví. Přesto se nám její stavy 
nedaří navýšit. Zásadní vliv na to mají vysoké počty lišek (tři roky po sobě byl roční 
odstřel cca 40 ks) a také dravců.  

Myslivost ale není jen o lovu. Její podstatnou částí je péče o lesní zvěř. Již od 
brzkého podzimu do jarních měsíců probíhá její pravidelné přikrmování. Na jaře 
pomáháme místním zemědělcům s vyháněním srnčat před senosečí. To má několik 
významů. Za prvé, sečení nezkontrolovaných luk před sečí je pro zemědělce značně 
stresující. Dopodrobna není asi třeba rozepisovat, proč … Za druhé, jen v loňském 
roce vlivem objížďky došlo k obrovským ztrátám při střetu aut se srnčí zvěří. Třetí 
význam je myslivecký.  Našim cílem je chovat zvěř zdravou, silnou, trofejově kvalitní 
a v odpovídajícím početním stavu. Tím pádem by měl být chov nejen srnčí zvěře řízen 
odlovem slabých a starých kusů, a ne nekontrolovanou likvidací při senosečích.   

Již podruhé, a to 17. srpna 2024, jsme pořádali PODZIMNÍ ZKOUŠKY PSŮ 
LOVECKÝCH PLEMEN. 

 
          Celkem máme 13 stálých členů. Pokud máte zájem účastnit se našich aktivit 
(naháňky, vyhánění srnčat, přikrmování), jsou u nás dveře vždy otevřené.  

 

 

 


